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ecember vliegt ook in  een ÒÁÐ ÔÅÍÐÏ ÖÏÏÒÂÉÊȣ 
 

Voor we het weten wensen we elkaar weer alles toe wat goed is Χ 
 

Voor mijn gevoel deden we dat een paar weken geleden nog, maar toch zitten er alweer 
bijna twaalf maanden tussen. 
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!ƭƭŜ ƎƻŜŘǎΧ Ŝƴ ƻƴŘŜǊǘǳǎǎŜƴ ǾƭƛŜƎǘ ŜǊ Ǿŀƴ ŀƭƭŜǎ ƻǇ ƧŜ ǎŎƘŜǊƳ ǾƻƻǊōƛƧΣ ƻǾŜǊƎƻǘŜƴ ƳŜǘ ŜŜƴ 
sausje van leuke en gezonde berichten. 
Mooi en lelijk, misdadig, ongelofelijk, we verbazen ons met zΩƴ allen dagelijks en de 
opmerkingen dat we nu aan het plafond zijn en het massaal niet meer moeten accepteren 
neem ik steeds minder serieus. 
Waarom? Het blijft veelal bij roepen, zaken delen met elkaar, elkaar weer vertellen dat iets 
geen nieuwtje is, kortom in die zin glijden de dagen in weken over, de weken in maanden en 
komt eind december weer in beeld met weer die goed bedoelde wensen. 

Hoe vaak ik al om mij heen gehoord heb dat het Malieveld al lang niet 
meer vol staat met mensen die het ergens niet mŜŜ ŜŜƴǎ ȊƛƧƴΧ 

We lijken het allemaal in grote lijnen toch nog steeds te laten 
gebeuren. 

We hebben heel veel zelf in de hand, maar wat je aandacht 
geeft groeit. 
Daarom deel ik het liefst van alles wat eetbaar is, wat je 
ermee kunt doen, hoe je bepaalde bloemen, groenten en 
kruiden in je eigen tuin kunt laten groeien; alles wat je 
aandacht geeft groeit en daar zijn deze levende planten 
een mooi voorbeeld van. 
Toch presenteren we ook graag informerende lezingen die 
met hedendaagse zaken te maken hebben waar je gewoon 

het één en ander vanaf moet weten wil je een beetje bij 
blijven. 

Daarom hebben we via de Gezond Verstand 
Avonden/Middagen ook onderwerpen op de agenda staan die 

bepaald niet rooskleurig zijn om in 
spreektaal te blijven. 

Om te stimuleren eens anderen 
mee te nemen naar een locatie hebben we in 
januari straks weer een maand met de 
ΨǎƴǳŦŦŜƭŀŎǘƛŜΩΦ 
Alle bekenden van ons concept betalen de tien 
euro entree maar mogen gasten meenemen die 
echt nog niet eerder op een locatie zijn geweest. 
De locaties die in januari starten doen deze 
maand niet mee, zij draaien de eerste keer zoals 
we altijd draaien maar in februari is deze actie 
uitsluitend voor hen van toepassing. 
Wie in februari begint met draaien krijgt deze kans in 
september. 
Januari en september hebōŜƴ ǿŜ ǳƛǘƎŜǊƻŜǇŜƴ ǘƻǘ ƻƴȊŜ ΨǎƴǳŦŦŜƭƳŀŀƴŘŜƴΩΦ 
Zo is het mogelijk op laagdrempelige wijze eens kennis te maken; ook kun zo je spontaan 
ƛŜƳŀƴŘ ƳŜŜ ǳƛǘƴƻŘƛƎŜƴΣ ƘŜǘ ƪƻǎǘ Ƨƻǳ ƴƛŜǘǎ ŜȄǘǊŀΩǎ Ŝƴ ǇŜǊǎƻƻƴ ƛƴ ƪǿŜǎǘƛŜ ƘŜŜŦǘ ǿŜƭƭƛŎƘǘ ŜŜƴ 
waardevolle avond of middag. 
Wel zullen de locatiehouders om het mailadres vragen, deze zullen we dan opnemen in het 
landelijke bestand en de locatiehouder in zijn of haar bestand. 
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Zaterdag 6 december zijn we weer in Schoten 
geweest, een halfuurtje onder Breda. 
Het weer was fantastisch, redelijk warm 
zelfs, een stralende zon scheen op het 
kasteel, de beukenbomen en de 
paddenstoelen in het gazon rond het 
kasteel waren ook het bekijken 
waard. 
Echt genieten is het op deze plek! 
Verderop in deze nieuwsbrief kun je 
meer van de sfeer proeven. 
De volgende keer zijn we op 21 februari 
weer op deze geweldige locatie. Wie al 
langer denkt hierbij te willen zijn, is dit je 
kans! 
Als gastsprekers zijn dan Mike Donkers en Monic 
Bakker aanwezig. 
We koken weer soep voor in de pauze en ik zal weer extra meenemen om wederom in 
glazen potten in de tweede pauze te verkopen. 
Dit was een leuk experiment. 
Wel vaker krijg ik de vraag of ik soep uit mijn boek: IŜƭǇΣ ŜǊ Ȋƛǘ ŜŜƴ Ǉŀǎǘƛƴŀŀƪ ƛƴ ƳƛƧƴ ǎƻŜǇΧ 
wellicht kan verkopen. 
Nee, dat gaat niet naast alle activiteiten en verplichtingen, we hebben geen soepfabriek. ;-) 
Ditmaal wilde ik eens een test doen en had heel veel glazen potten meegenomen. 
Naast mijn vier grote pannen gevuld met soep had Petra van de locatie Nederweert 
traditiegetrouw ook een pan mee. 
Drie pannen, waaronder die van Petra hebben we verwarmd om te serveren en de twee 

anderen hielden we achter de hand voor nood, maar 
uiteindelijk kon de inhoud ervan mooi over een flink 

aantal potten verdeeld worden. 
Alles ging schoon op en nu zal ik af en toe eens 

op mijn vrijdagavondlocatie in Alkmaar soep 
meenemen, vers gekookt die dag, zodat 
deze eventueel in het vriesvak kan 
verdwijnen bij thuiskomst, of in de dagen 
erna genuttigd kan worden. 
 

Dit soort acties, daar heb ik aardigheid in en 
is te doen, ik ga niet met soep het land door 

slepen ;-) maar als het mij uitkomt, zal ik op de 
tweede vrijdagavond in Alkmaar wat meenemen. 

Kijken of het me voor komende vrijdag lukt, ik beloof 
ƴƛŜǘǎΣ ƳŀŀǊΧ 

Het beloofde soeprecept van de brandnetel-pompoensoep in Schoten staat verderop in deze 
nieuwsbrief. 
Petra dank voor je trouwe hulp bij dit soort activiteiten in Schoten. 
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In deze editie zijn diverse sprekers aan het woord, als jij als lezer nu bedenkt dat je hem of 
haar wel eens wilt beluisteren geef dit gerust door aan een locatie in je omgeving, wellicht 
kunnen zij daarop anticiperen. 
Barbera Smit, medelocatie houdster van Sneek, leverde een bijdrage aan over de overvolle 
zondagmiddag 30 november in Hotel van der Valk aan de ring van Sneek. 
 
Locatiehouders mogen vrij hun bijdragen 
inleveren met een verslagje, een terugblik, 
vooruitblik of wat zij maar met ons willen 
delen en daar ikzelf locatiehoudster ben 
van twee locaties in Alkmaar bedacht 
ik dat ik eens wat meer over deze 
locaties wilde delen, verderop in deze 
ƴƛŜǳǿǎōǊƛŜŦ !ƭƪƳŀŀǊ ƛƴ ΨƘŜǘ ȊƻƴƴŜǘƧŜΩΦ 
±ŜŜƭ ƭŜŜǎǇƭŜȊƛŜǊ ƎŜǿŜƴǎǘΣ ŜƴΧ ƳƻŜǘ 
je nog je kerstmenu samenstellen? 
Zolang het niet vriest, groeien de 
brandnetels en veel meer eetbare wilde 
groenten en kruiden nog volop, de 
pompoensoep zaterdag in Schoten bevatte ook 
brandnetels als één van de groenten en alles ging op 
tot de laatste druppel. J 
 
Anneke 
Bergen, 11 december 2014 

 
 

emonstraties Mediumschap  
 

aƻƴƛŎ .ŀƪƪŜǊ ƛǎ ŜŜƴ ΨǇǎȅŎƘƛŎ ƳŜŘƛǳƳΩ ƳŜǘ ŘŜ ǾƻŜǘƧŜǎ ǎǘŜǾƛƎ ƻǇ de, 
ƭƛŜŦǎǘ ōƛƻƭƻƎƛǎŎƘŜΣ ƎǊƻƴŘΧ 

  
Geen gezweef, maar juist zo aards en logisch als maar kan en met een 
vleugje humor. Spiritualiteit heeft niets te maken met religie, maar 
alles met leven vanuit je hart, je intuïtie en je eigen waarheid, in 
verbinding met alles wat is en in het hier en nu. 
 
Samen met verschillende collega's geeft Monic in het GVA 
circuit demonstratie-avonden, waarin ze op een lichte en 
liefdevolle manier contact maakt met dierbaren uit de 
Spirituele Wereld. Het leven gaat aan de andere kant gewoon 
door, zonder de lichamelijke en mentale ongemakken en 
beperkingen.  
aŜƴǎŜƴ ŘƛŜ ΨƻǾŜǊƎŀŀƴΩ ōŜƘƻǳŘŜƴ Ƙǳƴ ǇŜǊǎƻƻƴƭƛƧƪƘŜƛŘΣ ƳŀŀǊ ƳŜǘ ǾŜŜƭ 
meer inzicht en een groter, liefdevoller bewustzijn. Je dierbaren, familie, vrienden en 
kennissen zijn maar één gedachte verwijderd en komen terug met veel liefde en vaak met 
een mooie en ontroerende, persoonlijke boodschap. 

D 
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De Spirituele Wereld is een zeer intelligente wereld en wil, door middel van de vaak 
gedetailleerde informatie, je laten weten dat het leven niet ophoudt na het overlijden.  
Ze zijn nog steeds betrokken bij je leven en steunen je door middel van de liefdevolle en 
soms humoristische boodschappen die ze voor je hebben.  
De avonden zijn ook boeiend voor geïnteresseerden die willen weten wat er na dit leven 
gebeurt.  
 
Ethiek staat hoog in het vaandel, dus de informatie wordt nooit te privé of gênant. 
Na de demonstratie is er nog gelegenheid tot het stellen van vragen. 
 
Meer informatie op www.butterflysound.org 
 
xxx Monic 
 

 
 

ÖÅÎ ÖÏÏÒÓÔÅÌÌÅÎȡ (ÁÎ (ÏÒÓÔÉÎË 
 

{ǇǊŜƪŜǊ ǾƻƻǊ ŘŜ DŜȊƻƴŘ ±ŜǊǎǘŀƴŘ !ǾƻƴŘŜƴ 
 

!ƭǎ ƴƛŜǳǿŜ ǎǇǊŜƪŜǊ ǾƻƻǊ ŘŜ DŜȊƻƴŘ ±ŜǊǎǘŀƴŘ !ǾƻƴŘŜƴ ǎǘŜƭ ƛƪ ƳŜ ƎǊŀŀƎ ǾƻƻǊΦ 
Lƪ ōŜƴ рс ƧŀŀǊ Ŝƴ ǿƻƻƴ ς ƴŀ ŜŜƴ ŀŀƴǘŀƭ ƻƳȊǿŜǊǾƛƴƎŜƴ ŘƻƻǊ ƘŜǘ ƭŀƴŘ ς 
ǎƛƴŘǎ мм ƧŀŀǊ ǎŀƳŜƴ ƳŜǘ ƳƛƧƴ ǾǊƛŜƴŘƛƴ ƛƴ /ǳƭŜƳōƻǊƎΣ ƛƴ ŘŜ .ŜǘǳǿŜΣ ŜŜƴ 
ǾŜǊǊŀǎǎŜƴŘ ǊǳǎǘƛƎ ƎŜōƛŜŘ ŎŜƴǘǊŀŀƭ ƛƴ ƘŜǘ ƭŀƴŘΦ 
 
Lƪ ōŜƴ ŀƭ ƳŜŜǊ Řŀƴ нр ƧŀŀǊ Ǿƻƭ ƻǾŜǊǘǳƛƎƛƴƎ ǿŜǊƪȊŀŀƳ ǾƻƻǊ 
ǿŜǊŜƭŘǿƛƴƪŜƭǎΣ ƛƴ ŀƭƭŜǊƭŜƛ ǾŜǊǎŎƘƛƭƭŜƴŘŜ ς ōŜǘŀŀƭŘŜ Ŝƴ ƻƴōŜǘŀŀƭŘŜ ς 
ŦǳƴŎǘƛŜǎΣ Ǿŀƴ ǿƛƴƪŜƭƛŜǊ ǘƻǘ ƎǊƻƻǘƘŀƴŘŜƭŀŀǊΣ Ǿŀƴ 
ŎƻƳƳǳƴƛŎŀǘƛŜƳŜŘŜǿŜǊƪŜǊ ǘƻǘ ƻƴŘŜǊȊƻŜƪŜǊΦ  
 
{ƛƴŘǎ ŀŦƎŜƭƻǇŜƴ ȊƻƳŜǊ ǿŜǊƪ ƛƪ ŀƭǎ ȊŜƭŦǎǘŀƴŘƛƎŜΣ ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ŘƻƻǊ ƘŜǘ 
ƎŜǾŜƴ Ǿŀƴ ƭŜȊƛƴƎŜƴ ƻǾŜǊ CŀƛǊǘǊŀŘŜ ǾƻƻǊ ²ŜǊŜƭŘǿƛƴƪŜƭǎ Ŝƴ Ƙǳƴ 
ǾǊƛƧǿƛƭƭƛƎŜǊǎΦ 
  
hƻƪ ŀƭ ōƛƧƴŀ ŜǾŜƴ ƭŀƴƎ ōŜƴ ƛƪ ŀŎǘƛŜŦ ƳŜǘ ŀƭƭŜǊƭŜƛ ƳƛƭƛŜǳǇǊƻƧŜŎǘŜƴΣ 
ǿŀŀǊƻƴŘŜǊ ǾƻƻǊƭƛŎƘǘƛƴƎΣ ŜŜƴ ǊŜǇŀƛǊ ŎŀŦŞ ƛƴ /ǳƭŜƳōƻǊƎ Ŝƴ ŘǳǳǊȊŀƳŜ ŜƴŜǊƎƛŜΣ 
ƻƴŘŜǊ ƳŜŜǊ ŘƻƻǊ ƘŜǘ ƻǇǊƛŎƘǘŜƴ Ǿŀƴ ŜŜƴ ȊƻƴƴŜ-ŜƴŜǊƎƛŜ ŎƻǀǇŜǊŀǘƛŜ ōƛƧ ŜŜƴ ǎŎƘƻƻƭΦ  
hƻƪ ōŜƴ ƛƪ ōŜǘǊƻƪƪŜƴ ōƛƧ ƘŜǘ ǿƛƧƪǿŀǊƳǘŜōŜŘǊƛƧŦ ƛƴ ƻƴȊŜ ǿƛƧƪΦ  
9ƴ ŘŜȊŜ ƳŀŀƴŘ ǎǘŀǊǘ ƛƪ ƳŜǘ ƳƛƧƴ ƭŜȊƛƴƎ ϥ5ǳǳǊȊŀŀƳ ōŜǎǇŀǊŜƴ ƛƴ ƘŜǘ ƘǳƛǎƘƻǳŘŜƴϥ ōƛƧ ŘŜ 
±ƻƭƪǎǳƴƛǾŜǊǎƛǘŜƛǘΦ 
 
YƻǊǘƻƳΣ ƛƪ ōŜƴ ǘŀƳŜƭƛƧƪ ƎŜŘǊŜǾŜƴ ƻƳ ŘŜȊŜ ǿŜǊŜƭŘ ƛŜǘǎ ƳƻƻƛŜǊΣ ŘǳǳǊȊŀƳŜǊ Ŝƴ ǊŜŎƘǘǾŀŀǊŘƛƎŜǊ 
ǘŜ ƳŀƪŜƴΦ 9ƴ Řŀǘ ƪƻƳǘ ǘŜǊǳƎ ƛƴ ƳƛƧƴ ƭŜȊƛƴƎŜƴΦ 
 
aŜŜǊ ƛƴŦƻǊƳŀǘƛŜ ƻǾŜǊ ƳƛƧƴ ŀŎƘǘŜǊƎǊƻƴŘ Ŝƴ ǿŜǊƪȊŀŀƳƘŜŘŜƴ ƛǎ ǘŜ ǾƛƴŘŜƴ ƻǇΥ 
ǿǿǿΦƘŀƴƘƻǊǎǘƛƴƪΦƴƭΦ  

 

% 

http://www.butterflysound.org/
http://www.hanhorstink.nl/
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ezond Verstand Middag,  30 november 2014  
 

Lezing Mediwietolie door Wernard Bruining 
 

 

 
  

Korte geschiedenis hennep: 
  
Hennep wordt al sinds mensenheugenis gebruikt als gewas, vanwege zijn symbiotische 
relatie met de mens. Zo werd hennep van oudsher gebruikt als grondstof voor producten als 
bijvoorbeeld touw, papier en als genotsmiddel.  
Tot voor honderd jaar terug was dit gebruikelijk, tot er iets veranderde toen er een nieuwe 
industrie opkwam, die hennep en dan met name de industriële hennep, als een bedreiging 
zag voor hun bedrijfstak.  
Met behulp van een krantenmagnaat in Amerika (William Randolph Hearst) werd een 
lastercampagne gestart, waarbij de marihuana voornamelijk als een gevaarlijke drug werd 
voorgesteld.  
Over de industriële hennep werd met geen woord gerept. Maar vanaf toen heeft men het 
publiek bewust op het verkeerde been willen zetten door de hennep aan drugs en 
criminaliteit te linken, terwijl de vele andere toepassingen van vooral industriële hennep 
verzwegen werden. 
Veel mensen weten niet beter meer dan dat marihuana een drug is en dat hiertegen streng 
wordt opgetreden, sinds door de campagne van de krantenmagnaat in 1937 een wet werd 
aangenomen door het Amerikaanse congres. De marihuana tax act, die het verbouwen van 

G 
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marihuana zo zwaar belastte dat het te duur werd om hennep te verbouwen en de strenge 
straffen die er op stonden als mensen deze wet overtraden. Vanaf toen was de toon gezet 
en werd hennep voor veel mensen synoniem met een verboden substantie. Een substantie 
die in de illegale sfeer terecht kwam, waardoor het gecriminaliseerd werd.  
Het frappante is dat marihuana tegenwoordig juist in veel Amerikaanse staten wordt 
gelegaliseerd, vooral doordat Amerikaanse burgers zelf een wetsvoorstel kunnen indienen, 
die, indien aangenomen, gelijk van kracht is, terwijl juist in Nederland het beleid steeds 
repressiever wordt, getuige de growshop wet, die het verbiedt om mensen te informeren 
over hoe zij marihuana kunnen verbouwen en gebruiken.  
Dit alles ten koste van onze vrijheid en waardoor vooral onze vrijheid van meningsuiting 
wordt ingeperkt.  
Ter informatie: het aantal doden/ongevallen en gezondheidsproblemen veroorzaakt door de 
legale drugs alcohol en tabak, ten opzichte van die van marihuana die nagenoeg 0 zijn`, 
zeggen genoeg over de werkelijke verhoudingen.  
Maar uiteraard verdient de staat fors aan alcohol en tabak, dus hebben ze daar zelf belang 
bij, gezien de belasting die ze heffen op deze legale drugs. Toch is het in dit verband wel 
vreemd dat de nadruk van de bestrijding vaak zo sterk ligt op marihuana terwijl de 
problemen veroorzaakt door alcohol en tabak vele malen groter zijn, terwijl deze drugs dan 
ook nog een legale status genieten. En wat dat betreft heeft bijna iedereen wel eens drugs 
gebruikt.  

Het is puur de status die een drug heeft. Zoals alcohol en tabak die op zijn minst 
gedoogd worden. Terwijl hennep al sinds die bewuste campagne in het 
verdomhoekje werd gezet.  
En het wordt tijd dat hennep daar weer uit komt, gezien de vele toepassingen die 
met name industriële hennep heeft, zoals als grondstof voor hennepbeton, 
biobrandstof, bouwstof voor computerchips, kleding, touw en uiteraard papier.  
Het grote voordeel van hennep is namelijk dat het snel groeit, namelijk binnen 90 
dagen kun je oogsten. Er zijn nagenoeg geen kunstmest en pesticiden nodig. Met 
andere woorden: een ideaal gewas met vele voordelen. Het enige minpuntje is 
dat de autoriteiten ervoor kiezen dit gewas te brandmerken als zijnde 

ongewenst. En dat ook nog door het alleen in verband te brengen met drugsgebruik en 
criminaliteit. Dus goed en wel beschouwd wordt het publiek misleid door onze politiek en 
onze media. Sinds die bewuste krantenmagnaat zijn campagne startte. 
  
Hier het YouTube filmpje van Wernard Bruining waar een en ander de revue passeert: 
https://www.youtube.com/watch?v=sXn4Pg2biu4 
  
Een ding dat zeker belangrijk is in dezen is, dat cannabis voorheen ook al als medicijn werd 
gebruikt. En ook te verkrijgen was bij apothekers, ook al werd dat naderhand weggepoetst 
door het verbod op marihuana.  
Gezien het feit dat mensen endocannabinoïde receptoren in hun hersenen hebben mag wel 
duidelijk zijn dat cannabis een stof is die van nature door het menselijk lichaam gebruikt 
wordt, waarbij de hennepplant in deze stof kan voorzien.  
Bovendien zijn er 120 cannabinoïden in hennep aanwezig. Dus de mogelijkheden zijn legio, 
om van elk van deze cannabinoïden gebruik te maken als geneesmiddel. Het gaat dus om 
veel meer als het welbekende THC gehalte.  

http://www.succesboeken.nl/?ISBN= 9789077116005&PC=4A323B24
https://www.youtube.com/watch?v=sXn4Pg2biu4
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Quote:  
 

 
 

Wat mediwiet betreft: door de toegepaste verdunning van de olie is het gehalte aan THC zo 
laag, dat het effect veel minder is. Door bovendien goed te doseren zal men er niet snel high 
van worden, behalve uiteraard bij overdosering.  
Maar door ook CBD olie te gebruiken in combinatie met de mediwietolie zal men niet snel 
high worden, en rest voornamelijk de geneeskrachtige werking.  
Het mooie is, dat mediwietolie een heel goed huismiddeltje zou kunnen zijn dat veel mensen 
zelf zouden kunnen maken en gebruiken. Mogelijkerwijs zou dat het gebruik van veel 
duurdere medicijnen met vaak krachtige bijwerkingen kunnen verminderen.  
Uiteraard staat dan wel vast dat de farmaceutische industrie hier grote moeite mee heeft en 
dat er uit deze hoek veel tegenwerking te verwachten is, waarbij de media zullen worden 
ingeschakeld om het grote publiek weer op een dwaalspoor te brengen.  
Dus we dienen op onze qui vive te zijn als er vanuit die hoek weer verhalen de wereld 
worden ingestuurd.  
  
Hier nog een filmpje van de Wernard Bruining over hoe mensen zelf mediwietolie kunnen 
maken: 
https://www.youtube.com/watch?v=sse-NFWJv8c 
  
En hier nog een aantal filmpjes van mensen die baat hadden bij het gebruik van 
mediwietolie: 
https://www.youtube.com/watch?v=Rz58ThrhcC0&list=UUvbuZqe01ZIM9j0bH8kX19g 
https://www.youtube.com/watch?v=2rYcxVwvyug&list=UUvbuZqe01ZIM9j0bH8kX19g 
https://www.youtube.com/watch?v=VRR0tLi1GNo 
https://www.youtub e.com/watch?v=cd4kTjwe8LY 
  
Voor wie meer wil weten hier Wernards website: 
http://www.stichtingmediwiet.nl/  
  
Ruerd Visser 

 

Ik denk dat onze maatschappij wordt gerund door 
krankzinnige mensen om krankzinnige redenen. 
 

Ik denk dat we worden gerund door maniakken 
vanwege maniakale doeleinden.  
 

Ik denk dat ze allemaal krankzinnig zijn. 
 

Maar ik word als krankzinnig weggezet als ik dit uit. 
  

Dat is wat er krankzinnig aan is. 
  

Vind je ook niet? 
 

-- John Lennon 
 

https://www.youtube.com/watch?v=sse-NFWJv8c
https://www.youtube.com/watch?v=Rz58ThrhcC0&list=UUvbuZqe01ZIM9j0bH8kX19g
https://www.youtube.com/watch?v=2rYcxVwvyug&list=UUvbuZqe01ZIM9j0bH8kX19g
https://www.youtube.com/watch?v=VRR0tLi1GNo
https://www.youtube.com/watch?v=cd4kTjwe8LY
http://www.stichtingmediwiet.nl/
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Het Oerdieet  
 

Even voorstellen: Remko Kuipers ς spreker voor de Gezond Verstand Avonden 
 
Wist u dat we in de afgelopen 
jaar gemiddeld wel ouder zijn 
geworden, maar dat we op 
steeds jongere leeftijd 
welvaartsziektes krijgen? Het 
gaat dus helemaal niet zo 
goed met ons Nederlands, als 
ons soms in de media wordt 
voorgespiegeld.  
Hoe dat komt? Daar kan ik u 
van alles over vertellen. 
 
tǊŜŎƛŜǎ ƴŀŀǊ Řƛǘ ƻƴŘŜǊǿŜǊǇΥ άǿŀŀǊƻƳ ǿƻǊŘŜƴ ǿŜ ǎǘŜŜŘǎ ƧƻƴƎŜǊ ȊƛŜƪέ ƘŜō ƛƪ ƴŀƳŜƭƛƧƪ ŘŜ 
afgelopen meer dan tien jaar onderzoek gedaan.  
Na een studie farmacie en geneeskunde ben ik eveneens in Groningen gepromoveerd op het 
proefschrift: Fatty Acids in Human Evolution: Contributions to Evolutionary Medicine.  
Door de overweldigende aandacht voor mijn proefschrift heb ik een jaar later een boek 
uitgebracht over ongeveer hetzelfde onderwerp: Het Oerdieet. 
  

Mijn, en ander onderzoek, suggereert dat er in de afgelopen 10.000 jaar 
een zogenaamde mis-match is ontstaan tussen onze oeroude genen en 
onze snel veranderende omgeving. Onze genen zijn namelijk in de loop 
van de menselijke evolutie, die tenminste 6 miljoen jaar geleden al 
begon, langzaam aangepast aan ons leven als jager-verzamelaars op de 
Afrikaanse savanne en later als jager-verzamelaar over het gehele 
continent. Pas in de afgelopen 10.000 jaar, sinds het begin van de 
landbouw, zijn we in sneltreintempo anders gaan leven en eten en omdat 
onze genen zich door natuurlijke selectie niet zó snel aan kunnen passen 
ŀŀƴ ŜŜƴ ƴƛŜǳǿŜ ƻƳƎŜǾƛƴƎ ƛǎ ŜǊ ŜŜƴ ΨƳƛǎ-ƳŀǘŎƘΩ ƻƴǘǎǘŀŀƴΦ {ƛƳǇŜƭ ƎŜȊŜƎŘΣ 
onze genen zijn nog niet voldoende aangepast aan onze nieuwe, 
moderne omgeving. Als de interactie tussen genen en omgeving niet 
goed is, verlopen ook de fysiologische processen in ons lichaam niet zoals 
we zouden willen en dit resulteert in ziekten. 

  
Sommige wetenschappers willen ons doen geloven dat het aanpassen van onze genen 
(genetische manipulatie) de beste methode is om ons weer gezond te maken. Maar stel u dit 
voorbeeld voor. Stel dat u een dieselauto heeft en u merkt dat de auto niet goed loopt als u 
benzine in de tank giet? Vervangt u dan liever de hele auto, of kiest u ervoor om in plaats 
van benzine gewoon diesel te tanken? Precies: het is natuurlijk veel logischer om de juiste 
brandstof in de tank te gieten. Dit geldt ook voor ons lichaam. Als we gezond willen zijn en 
blijven zullen we de brandstof van ons lichaam moeten aanpassen. Oftewel, we moeten 
bedenken wat onze zogenaamde oer-leefstijl was, want daar is ons lichaam op aangepast.  
 


